
PROTOKÓŁ nr VII/2024 

sesji Rady Miejskiej w Suchowoli 

odbytej w dniu 30 października 2024 r. w godz. 1000 – 1210 

w sali „Płomyk” w Gminnym Ośrodku Kultury Sportu i Turystyki w Suchowoli. 

 

Ad. 1. Otwarcie obrad sesji. 

 VII zwyczajną sesję Rady Miejskiej w Suchowoli poprowadził Przewodniczący Rady 

Miejskiej  – Jacek Kaczorowski. 

 Przewodniczący Rady Miejskiej powitał panią Dyrektor Ośrodka Regionalnego KRUS 

Agnieszkę Szczygielską, kierownika Krzysztofa Kozioła, Burmistrza Suchowoli – Michała 

Grzegorza Matyskiela, Skarbnika Gminy- Magdalenę Jankowską- Jurczuk, Sekretarza Gminy 

– Jana Lolę, delegację strażaków z OSP Wólka i OSP Karpowicze oraz przybyłych radnych i 

sołtysów. Przewodniczący stwierdził, iż jest obecnych dwunastu radnych i wszystkie podjęte 

dziś decyzje będą prawomocne.  

Przewodniczący Jacek Kaczorowski poprosił panią Dyrektor Agnieszkę Szczygielską o 

wręczenie specjalnych toreb ze sprzętem medycznym dla delegacji strażaków z OSP Wólka i 

OSP Karpowicze. Pani Dyrektor podziękowała strażakom za ofiarną służbę, zaangażowanie i 

gotowość do pomocy potrzebującym.  

Kierownik Krzysztof Kozioł przedstawił krótką informację nt. otwarcia kont w portalu eKRUS. 

Zachęcił też mieszkańców do korzystania z rehabilitacji leczniczej (wyjazdy do sanatorium). 

Przewodniczący Rady podziękował pani Dyrektor za cenne dary, które pomogą strażakom 

jeszcze lepiej pomagać poszkodowanym. 

Przewodniczący: Czy są pytania do pani Dyrektor i pana kierownika? 

Radny Krzysztof Boguszewski: Miało powstać sanatorium dla rolników Supraślu? Czy nic z 

tego nie wyszło? 

Pani Dyrektor Agnieszka Szczygielska: Szanowni Państwo. Pracujemy nad tym. Toczą się 

rozmowy na temat tego sanatorium. Wszystko jest w trakcie. Chodzi o finanse. 

Pani Dyrektor podziękowała za zaproszenie i udała się na kolejne zaplanowane spotkanie. 

 

Radni obecni na sali obrad: 

1. Alicja Fiedorczyk - Gałażyn 

2. Iwona Skorupska 

3. Jacek Kaczorowski 

4. Czesław Marchel 



5. Mariusz Horoszko 

6. Adam Makświej 

7. Krzysztof Boguszewski 

8. Radosław Tadeusz Wirkowski 

9. Michał Wysocki 

10. Leszek Żadziłko 

11. Jan Żamojtuk 

12. Elżbieta Siemion 

Nieobecni: Bogusław Marchel, Krystyna Gudel, Mariusz Bielski. 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad.  

Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad VII sesji.  

 

Proponowany porządek: 

 

1.     Otwarcie obrad sesji. 

2.     Przyjęcie porządku obrad. 

3.     Przyjęcie protokołu z poprzedniej VI sesji Rady Miejskiej. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o działaniach międzysesyjnych. 

5. Informacja Burmistrza Suchowoli z działalności gospodarczej w okresie   

międzysesyjnym. 

6. Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 2023 rok 

radnych Rady Miejskiej w Suchowoli, Burmistrza Suchowoli, sekretarza gminy, 

skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Suchowola oraz osób 

wydających decyzje w imieniu Burmistrza Suchowoli. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

8. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Suchowola na 2024 rok. 

9. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego gminy Suchowola. 

10. Odpowiedź na interpelacje i zapytania radnych. 

11. Wolne wnioski i informacje. 

12. Zakończenie sesji. 



Przewodniczący: Czy są uwagi do odczytanego porządku obrad? Nie widzę. Kto jest za 

przyjęciem porządku obrad VII sesji Rady Miejskiej proszę o podniesienie ręki. Dziękuję. Kto 

jest przeciwny? Kto się wstrzymał? Dziękuję. Stwierdzam, iż porządek obrad został przyjęty 

jednogłośnie.  

 

Ad. 3.  Przyjęcie protokołu z poprzedniej VI sesji Rady Miejskiej. 

Przewodniczący: Protokół był do wglądu. Pan Sekretarz chciałby udzielić kilku wyjaśnień.  

Sekretarz Gminy: Protokoły z sesji będą zamieszczane na stronie BIP w zakładce Rada Miejska. 

Na sesji nie będzie głosowania za przyjęciem protokołu, tylko Przewodniczący Rady stwierdzi, 

że protokół został przyjęty i to zostanie odnotowane w protokole z bieżącej sesji. Natomiast 

jeśli będą uwagi do protokołu to wtedy zasadność tych uwag będzie konsultował 

Przewodniczący Rady z osobą, która te uwagi będzie wnosić. W miarę potrzeby Rada podejmie 

uchwałę, czy te uwagi uwzględniać.   

Przewodniczący Rady: Czy są uwagi do protokołu? Nie widzę. Stwierdzam, iż protokół z VI 

sesji Rady Miejskiej został przyjęty. 

 

Ad. 4. Informacja Przewodniczącego Rady o działaniach w okresie międzysesyjnym. 

Przewodniczący: 

- odbyło się posiedzenie wspólne komisji, 

- uczestniczyliśmy w koncercie i obchodach upamiętniających księdza Jerzego Popiełuszkę, 

- odbyło się uroczyste wręczenie medali za długoletnie pożycie małżeńskie, 

- przygotowanie dzisiejszej sesji, omówienie zmian w budżecie. 

 

Ad. 5. Informacja Burmistrza Suchowoli z działalności gospodarczej w okresie 

międzysesyjnym. 

Burmistrz: 

- jesteśmy po przetargu na przebudowę drogi kolonia Horodnianka oraz odcinek drogi w 

Gajewie, koło Laudańszczyzny, otrzymaliśmy dwa miliony złotych od Wojewody, mieścimy 

się w zaplanowanej na ten cel kwocie,  

- jesteśmy po przetargu na przebudowę drogi Olszanka – Kopciówka, na ten cel zostało 

przeznaczone 385 tyś zł, najkorzystniejsza oferta wynosi 386 tyś zł., na sesji musimy zwiększyć 

kwotę tej inwestycji,  



- popisaliśmy umowę na projekty budowlane związane z modernizacją Targowicy (przebudowa 

Targowicy oraz budowa nowego Ośrodka Kultury), 

- również podpisana została umowa na przygotowanie projektu budowlanego na Dzienny Dom 

Opieki Medycznej w dawnej szkole w Jatwiezi, 

- zabezpieczamy dzisiaj środki na projekt budowa boiska piłkarskiego na stadionie ze sztuczną 

murawą, 

- zakończyliśmy przebudowę drogi żwirowej na kolonii Dryga, odcinek 1 kilometr, praktycznie 

do odtworzenia w pasie drogowym,  

- zakończyliśmy remont starych pomieszczeń po przedszkolu celem adaptacji na potrzeby 

klubu dziecięcego, sam klub zostanie otwarty w grudniu, czekamy jeszcze na odpowiednie dla 

dzieci meble,  

- rozpoczął się remont Urzędu Miejskiego, najbliższe sesje będą odbywać się w kinie, będziemy 

też myśleć o remoncie otoczenia Urzędu, 

- październik to przede wszystkim wspomnienie księdza Jerzego Popiełuszki, odbył się koncert 

w Kościele Parafialnym „Psalmy z Podlasia”, relacja z tego koncertu była już w Telewizji 

Białystok, pracujemy nad tym aby pełna transmisja z koncertu odbyła się jeszcze w tym roku 

w Telewizji Polskiej w programie pierwszym, w ostatnia niedzielę mieliśmy też uroczystości 

upamiętniające księdza Jerzego i jego zmarłych rodziców wraz z Solidarnością, została również 

otwarta Izba Pamięci księdza Jerzego przy parafii. 

Przewodniczący: Dziękuję bardzo. Zacznę jako były piłkarz. Takie boisko, które planujemy 

wybudować w Suchowoli jest bardzo kontuzjogenne. Czy nie możemy zastanowić się nad 

trawą a nie sztuczną murawą? Jakie są różnice w kosztach? 

Burmistrz: Takie boiska są dopuszczane do gry dla dzieci i młodzieży. Odchodzi się od trawy 

na boisku, ponieważ to generuje bardzo duże koszty. Trawa sztuczna zrobiona jest raz i potem 

po kilkunastu latach wymaga wymiany. 

Radna Alicja Fiedorczyk – Gałażyn: Czy przy tym projekcie będzie też utwardzenie targowicy? 

Burmistrz: To nie jest jeden projekt. Jest oddzielny projekt na boisko, na targowicę wraz z GOK.  

Radny Krzysztof Boguszewski: I tu byśmy się zmieścili w obrębie stadionu i targowicy z całą 

inwestycją? Czy to nie będzie kolidować z blokami?   

Burmistrz: Tak zmieścimy się ze wszystkim. Projekt nie koliduje z blokami. 

Radna Alicja Fiedorzcyk – Gałażyn: Czy droga żwirowa na koloniach wsi Rutkowszczyzna 

będzie podsypana? 

Przewodniczący: Równarka jeszcze pracuje na terenie gminy? 

Burmistrz: Tak. 



Przewodniczący: Inne zgłoszenia? 

Sołtys Abramowicz: Kiedy światło będzie się automatycznie zapalało we wsi? Kiedy elektrycy 

będą to robić? 

Burmistrz: Podejrzewam problem z automatem w Leszczanach. 

Sołtys Ryszard Milewski: W Domuratach od tygodnia nie ma światła. 

Burmistrz: Zgłaszać proszę szybciej takie usterki. 

Przewodniczący: Jest jeszcze słynna droga w łąkach suchowolskich, tzw. dzielanki. Żeby ją 

jakoś uprzątnąć. Czy jest możliwość wycięcia drzew? Rolnicy mogliby sami usunąć krzaki.  

Radny Krzysztof Boguszewski: Tam nie ma drzew tylko krzaki. 

Burmistrz: Wycięcie krzaków nie wymaga pozwolenia, więc jeśli są chętni to jak najbardziej. 

Przewodniczący: Niech jadą i wycinają. Ogłosić nawet można na stronach. Jeszcze jakieś 

sprawy do Pana Burmistrza? Dziękuję bardzo. 

 

Ad.6. Informacja z przeprowadzonej analizy oświadczeń majątkowych za 2023 rok 

radnych Rady Miejskiej w Suchowoli, Burmistrza Suchowoli, sekretarza gminy, 

skarbnika gminy, kierowników jednostek organizacyjnych Gminy Suchowola oraz osób 

wydających decyzje w imieniu Burmistrza Suchowoli. 

Sekretarz Jan Lola przedstawił informację z analizy oświadczeń majątkowych za 2023 rok. 

Przewodniczący: Czy są pytania? Brak. Dziękuję Panu Sekretarzowi. 

Informacja pana Sekretarza stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

O godzinie 1115 Burmistrz Michał Matyskiel opuścił sesję. 

 

Obrady wznowiono o 1130. 

 

Ad. 7. Interpelacje i zapytania radnych. 

Przewodniczący: W tym punkcie wyjaśnienia przedstawi Sekretarz Gminy. 

Sekretarz Jan Lola rozdał krótką informacje nt. definicji interpelacji. Poprosił, żeby nie 

utożsamiać jej z wnioskiem. Interpelacja ma swoje procedury. Interpelacje i odpowiedzi na nie 

będą zamieszczane w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Przewodniczący: Ten punkt jest na sesji i przygotowane interpelacje można złożyć u mnie. 

Odpowiedź ustna/pisemna będzie udzielana zgodnie z terminem, czyli najczęściej na następnej 

sesji.  



Sekretarz: 14 dni jest na odpowiedź na interpelację. Burmistrz musi mieć czas na 

przygotowanie odpowiedzi. Zapytania składamy w punkcie 7 sesji czyli „Interpelacje i 

zapytania radnych” 

Przewodniczący: Odpowiedzi są udzielane w punkcie 10, czyli „Odpowiedź na interpelacje i 

zapytania radnych”. 

Przewodniczący Rady Miejskiej: Wpłynął wniosek do Burmistrza Suchowoli i Rady Miejskiej 

od pana Radnego Bielskiego. Dotyczy montażu platformy przyschodowej dla osób z 

utrudnieniami w poruszaniu się. Dotyczy to ucznia ze szkoły w Czerwonce. Na ostatniej 

komisji był poruszony ten temat. Wniosek w sprawie zamontowania wewnętrznej platformy 

przyschodowej w Szkole Podstawowej w Czerwonce. Obecnie do szkoły uczęszcza uczeń, 

który choruje na dystrofię mięśniową. Choroba szybko postępuje, a chłopiec ma coraz większy 

problem z samodzielnym poruszaniem się. Budynek szkoły zdecydowanie uniemożliwia takiej 

osobie swobodne przemieszczanie się między piętrami. Łazienki znajdują się na parterze szkoły 

natomiast zajęcia prowadzone są na I piętrze. Uczeń dodatkowo potrzebuje częstego 

korzystania z toalety ze względu na leki, które przyjmuje, aby hamować rozwój choroby. Takie 

urządzenie zdecydowanie poprawi chłopcu komfort nauki i polepszy jego optymizm w walce z 

chorobą. W związku z pojawieniem się możliwości sfinansowania realizacji zadania z funduszy 

europejskich dla Podlasia 2021-2027 w ramach typu projektu „Edukacja włączająca” punkt 2 

Kształcenie ogólne jest szansa na uzyskanie dofinansowania w wysokości do 95% wydatków. 

Termin naboru został przedłużony do 29 listopada 2024r. W związku z powyższym sprawa ma 

istotne znaczenie dla funkcjonowania chłopca oraz całej placówki i jest to inwestycja na lata, 

wniosek jest zasadny i proszę o jego pozytywne rozpatrzenie. 

Nawiązując do powyższego przypadku chciałbym zaproponować taką inwestycję również w 

Szkole Podstawowej w Suchowoli. 

Przewodniczący: Myślę, że jest to zasadne i prosimy pana Burmistrza i gminę o sprawdzenie, 

czy jest możliwe złożenie wniosku w tym terminie. 

Radna Alicja Fiedorczyk – Gałażyn: Tak, termin jest do końca miesiąca. 

Przewodniczący: Krótki termin. Myślę, że trzeba sprawdzić warunki zabudowy. Czy klatki 

schodowe pozwalają na montaż tej platformy. Proszę pana sekretarza o przekazanie wniosku. 

Przewodniczący: Pani Alicja Fiedorczyk - Gałażyn też składała informację, rozmawialiśmy o 

tej sprawie wcześniej. Wszystkie sprawy z Pani pisma są zasadne i znajdą się na komisji. 

Będziemy niedługo omawiać budżet i zaplanujemy środki na laptopy dla radnych co usprawni 

naszą pracę i pozwoli się szybciej komunikować. Zmiany będą przesyłane mejlem i będzie 

szybszy dostęp do materiałów sesyjnych. 



Radny Michał Wysocki: A wracając do wniosku Mariusza (Bielskiego) to może i w szkole w 

Chodorówce można zamontować taką platformę. Teraz nie jest potrzebna ale kto wie co 

przyniesie przyszłość. 

Przewodniczący: Oczywiście, że tak. Jeśli tak duże dofinansowanie można uzyskać. 

Radna Alicja Fiedorczyk – Gałażyn: Mariusz już zrobił wyliczenie i wstępnie będzie to 

kosztować 70 tysięcy zł. 

Radny Michał Wysocki: Łącznie z pomiarami i montażem.  

Przewodniczący Rady: Na pewno przetarg będzie. To tyle w kwestii interpelacji. Zamykamy 

ten temat. 

 

Ad.8. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy 

Suchowola na 2024 rok. 

Skarbnik Gminy szczegółowo przedstawiła zmiany w budżecie Gminy Suchowola na 2024 rok 

i udzieliła stosownych wyjaśnień.  

Przewodniczący: Proszę o pytania do pani Skarbnik. 

Przewodniczący: Czy tylko Gmina Dąbrowa partycypuje w kosztach. Czy inne gminy też? 

Chodzi o te 11 tyś zł. na zapewnienie finansowego udziału gminy w kosztach utrzymania dzieci 

z Gminy Suchowola? Czy to tylko dla Dąbrowy, to chodzi o Bagny? 

Skarbnik Gminy: Nie. Tutaj to jest piecza zastępcza. 

Przewodniczący: Tak: 

Skarbnik Gminy: To co innego. To jest na wniosek MGOPS. To nie jest koszt wychowania 

przedszkolnego.  

Radny Krzysztof Boguszewski: Dzieci są odbierane rodzicom. To jakby rodzina zastępcza. 

Skarbnik Gminy: Tak. 

Przewodniczący: Pytania? 

Radna Alicja Fiedorczyk – Gałażyn: Czy mamy kadrę do klubu malucha skompletowaną? 

Wiemy ile osób będzie pracowało? 

Skarbnik Gminy: Zabezpieczyłam środki dla dwóch osób na  wynagrodzenia. Taka mam 

informację. 

Przewodniczący: Zatrudnia dyrektor szkoły? 

Skarbnik Gminy: Zatrudniać na razie będzie Burmistrz. Są to środki przyznane dla nas, 

realizujemy projekt jako Urząd, więc po utworzeniu tej jednostki będzie ona funkcjonowała 

przy szkole w Suchowoli. 

Radny Michał Wysocki: Czy jest cała grupa dzieci nazbierana? Czy są może dwie grupy? 



Skarbnik Gminy: Nie odpowiem na to pytanie. Na pewno mamy zapewnione środki na 18 

miejsc.  

Radny Krzysztof Boguszewski: Akcyza? 

Skarbnik Gminy: Jest wprowadzona do budżetu zarządzeniem bo przyszły pieniądze.  

Przewodniczący: Mam pytanie odnośnie bonu energetycznego. Czy to jest w tej samej 

wysokości czy każdy jest traktowany indywidualnie, kwotowo. 

Skarbnik Gminy: Bardziej do MGOPS to pytanie. 

Radny Michał Wysocki: Ja odpowiedzi żadnej nie mam.  

Skarbnik Gminy: Dzisiaj puścimy bon, jeśli zabezpieczymy te środki to jesteśmy przygotowani 

do wypłaty tych środków. 

Przewodniczący: A jaka kwota w decyzji? Czy kolega decyzji nie otrzymał.? 

Radny Michał Wysocki: Tłumaczono mi, że jeśli będzie decyzja odmowna to otrzymam na 

mejla. 

Skarbnik Gminy: Realizuje to MGOPS. Zapotrzebowanie było już bardzo dawno złożone. W 

ubiegłym tygodniu przyszła informacja o przyznanych środkach. 

Przewodniczący: Czy są pytania? Nie widzę. Proszę o odczytanie projektu uchwały.  

Przewodniczący poddał pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, przeciw – 0, wstrzymało 

się – 0. Uchwała nr VII/28/24 została podjęta. Uchwała stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad. 9. Dyskusja i głosowanie nad projektem uchwały w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia planu ogólnego gminy Suchowola. 

Sekretarz Gminy wyjaśnił, że z powodu braku możliwości wygenerowania potrzebnych danych 

geograficznych poprzednio uchwalona uchwała została uchylona. Wykonawca już został 

wyłoniony i po podjęciu dziś uchwały będzie można potrzebne dane wygenerować.  

Przewodniczący Rady ponownie odczytał projekt uchwały. 

Po odczytaniu uchwały Przewodniczący poddał pod głosowanie. Za głosowało 12 radnych, 

przeciw – 0, wstrzymało się – 0. Uchwała nr VII/29/24 została podjęta. Uchwała nr VII/29/24 

stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad.10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

Brak 

 

 



Ad. 11. Wolne wnioski i informacje. 

Wyjaśnienie w sprawie opóźnienia w wypłacie wynagrodzeń Pani Barbary Głowickiej. 

 

Ad. 12. Zakończenie sesji. 

Przewodniczący: Czy są inne sprawy? Spotkamy się niebawem na komisji i na sesji w 

listopadzie. To będzie ważna sprawa. Będziemy omawiali stawki budżetu. Inne gminy już 

dyskutują na ten temat. Przyjrzymy się stawkom i przepracujemy to na komisjach. I spróbujemy 

zaprosić BUDIMEX na następną sesję. Wobec wyczerpania tematów sesji Przewodniczący 

zakończył obrady o godzinie 1210.  

 

 

 

Protokołowała                                                                                      Przewodniczący 

                                                                                                              Rady Miejskiej  

 

Barbara Głowicka                                                                              Jacek Kaczorowski 

 


